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ИЗВЕШТАЈ О РАДУ УПРАВНОГ ОДБОРА, ПРЕДСЕДНИКА И КОМИСИЈА 

 

Смерницама за развој постављени су задаци у пет области:  

1. Омасовљење чланства,  

2. Обезбеђење материјалних средстава,  

3. Планинарски објекати,  

4. Организационо јачање Друштва,  

5. Акције у организацији Друштва.  

 

1. ОМАСОВЉЕЊЕ ЧЛАНСТВА  

Табеларни преглед броја чланова  

2021.  2022.  2023.  2024. 
(31.01.2025) 

321  289  352  420 

 

Приметно је значајно повећање броја чланова, што је пре свега последица развоја секција за 

оријентиринг, планинарску оријентацију, планинско трчање и рада планинаских водича 

особито тројице најактивнијих. 

 

2. ОБЕЗБЕЂЕЊЕ МАТЕРИЈАЛНИХ СРЕДСТАВА  

На основу извештаја са Скупштине одржане 08.06.2024. порез на  имовину пребачен је на терет 

закупца, а планирано је да се та средства употребе за омасовљење спортских  активности и 

друго.  

Омогућено је оријентирцима да имају плаћене стартнине за  сва такмичења која се бодују за 

првенство и лигу Србије. Такође су обезбеђене дотације за превоз такмичара. 

 

3. ПЛАНИНАРСКИ ОБЈЕКАТИ   

Почетком године је на рани јавни увид стављен Просторни план подручја посебне намене 

Авала – Космај. Потпрeдседник је надлежном органу поднео предог да се у предметни План 

укључи и могућност за развој планинарске инфраструктуре, кроз маркирање и обележавање 

планинарских стаза и путева, као и стаза за планинаско трчање и посебно трасираних стаза за 

планински бициклизам. Стазе би биле трасиране и уређене на већ постојећим стазама и 

путевима без већег утицаја на природу, посебно флору. Такође предлажено је да се у 

предметни план укључи и трансформација постојећег планинарског објекта Чарапића Брест у 

спортско тренажни центар Планинарског Савеза Србије. Објекат Чарапића Брест налази ce на 

катастарским парцелама Вождовац, Бели Поток број 1964 и 2265. Тренажни центар био би у 



објектима постојећег планинарског дома Чарапића Брест и у његовим габаритима, са додатним 

садржајем, вешачка стена, на постојећој парцели 2265.  

Изградња планинарског објекта омогућиће формирање планинарског центра за:  

 припрему спортиста,  

 одржавање такмичења,  

 реализацију спортско-рекреативних активности,  

 оспособљавање и усавршавање спортских стручњака,  

 едукацију младих  

 еколошки активизам и мониторинг  

 музеј планина и планинарства - меморијални центар Службе водича  

 одржавање стручних скупова  

 активни боравак у природи.  

Формирањем планинарског центра, створиће се услови за реализацију стално присутне идеје о 

потреби формирања Спомен собе планинарства где ће се излагати документи и предмети из 

историје планинарства и Службе планинских водича и поставке о природним и грађеним 

вредностима планинских предела. Изградњом затворених и отворених спортских терена и 

реквизита у саставу објекта створиће се услови за спортско-рекреативне активности спортиста, 

такмичења, активности школске омладине и грађана. У центру ће бити омогућена реализација 

разноврсних програма боравка у природи. Кроз недељу дана стигао је одговор Института за 

архиктетуру и урбанизам Србије у коме се каже:“У име тима који ради на изради ППППН 

предела изузетних одлика Авала – Космај, захваљујем се на достављеној иницијативи у току 

фазе РЈУ и обавештавам Вас да ће свакако бити узета у обзир при формирању Нацрта планског 

решења.  

Осим грађана који траже изградњу на својим парцелама у зони заштите и грађанских 

организација које страхују од истраживања и експлоатације руда, Планинарски савез је једини 

исправно сагледао суштину и наше планерско виђење простора и упутио конкретне и корисне 

предлоге. Радујемо се будућој сарадњи, а сада имате и директан контакт за све будуће предлоге, 

као и за размену идеја и података“. 

И у овој години наставља се проблем немогућности да се укњижи објекат чији смо сувласници на 

Копаонику. 

Препоручено је да новоизабрано руководство после Изборне скупштине потпише нове Уговоре са 

закупцима наших објеката.  

 

4. ОРГАНИЗАЦИОНО ЈАЧАЊЕ ДРУШТВА  

Своје активности спроводили смо кроз  секције Друштва. Имаћете прилику да чујете и 

извештаје руководилаца секција.  

Чланови друштва са звањем инструктор и оперативни тренер, активно учествују у раду 

Планинарског савеза Србије, Планинарског савеза Београда и Оријентиринг савеза Београда.  

Наши изабрани чланови учествују у раду Управног одбора, Надзорног одбора и једног броја 

комисија ПСС, ПСБ и ОСБ. 

 



5. АКЦИЈЕ У ОРГАНИЗАЦИЈИ ДРУШТВА  

Успешно смо извели наше традиционалне акције: „Мајски спортски дан“, „Октобарски  дани 

Београда“, Дан пешачења у Београду, као и четири кола Оријентиринг лиге Вождовца,  „Банат 

ОПЕН“ и „Авала трејл трку“.   

 

ДРУГЕ АКТИВНОСТИ У ДРУШТВУ   

Одржали смо више седница Управног одбора на којима смо разматрали актуелна питања из  

рада Друштва, мада смо много више комуницирали мејловима и неке одлуке смо тако и  

доносили.  И поред очигледних успеха на које смо навикли ово није била уобичајена година јер 

је наступила после 2023. када се у Друштву јавно проговорило о проблемима чије решавање 

без већих успеха траје и данас. Крајем те године на редовном састанку Друштва саопштено је 

да постоји план по којем би било дозвољено да у њега уђу највише две планинарске акције 

месечно. Пошто то значи да би од 6 активних водича, у просеку сваки водио једном у два и по 

месеца, као и да би тиме били прекршени Закон о спорту и Статути ПСС и ПД“Авале“ који као 

право и дужност свих чланова одређују развијање а не гушење основне делатности – 

планинарства, уследио је отпор. Изражена је сумња да је такав документ уопште усвојен од 

стране УО, што се показало као тачно јер у Записнику нигде није стајало како се гласало и како 

је одлука донета. Испоставило се да гласања није ни било. Изражена је сумња да је у складу са 

лошом праксом руковођења у Друштву да се после извесног времена, онима који се „сувише“ 

истакну, ускрати подршка. Жеља је заправо била да се таквим планом на индиректан начин 

одстране најактивнији водичи. Ово се показало као тачно, јер су се само они прикључили 

противницима такве одлуке изјавивши да у таквом Друштву не би имали шта да траже, док су 

остали остали пасивни. То је био крај периода ћутања о начину руковођења Друштвом које је 

било последица жеље да се проблеми решавају договором, без штете по углед Друштва и 

појединаца. Приступило се измени одлуке у сарадњи УО на челу са Председником, НО, једног 

броја водича и заинтересованих чланова. Ограничење је укинуто и први пут у историји Друштва 

са водичима су направљени уговори о њиховом ангажовању као спортских стручњака и 

наложено да сав новчани промет везан за њихову активност мора бити обављан искључиво 

преко рачуна клуба. У току ових догађаја дошло је, на жалост, до погоршања здравственог 

стања Председника и његовог одсуствовања из Друштва током којег га је у складу са Статутом 

замењивао Потпредседник. Током овог периода УО је донео Пословник о раду и Правилник о 

изборима у ПД“Авала“, члановима је омогућено да по жељи присуствују и учествују без права 

гласа у раду УО, што је уз редовне најаве састанака, доношење одлука искључиво гласањем и 

објављивање усвојених записника, повећало интересовање чланова за присуствовање 

састанцима.  

Припремљен је нацрт измењеног статута чијим би доношењем било омогућено да се он 

усагласи са Законом о спорту и Статутом ПСС као и да се повећани број чланова УО са седам на 

девет нађе у Статуту регистрованом у АПР-у што сада није случај. 

Под руководством Потпредседника, процес дефинисања и потписивања уговора као и почетак 

рада у складу са њима успешно је завршен. 

Од тог момента почео је систематски притисак на до тада најактивније водиче који су први пут 

својом активношћу почели да финансијски доприносе Друштву. Сваког понедељка су 



изражаване сумње у тачност њихових извештаја при чему остале водиче никад нико ништа није 

питао у вези са тим. Остали спортски стручњаци до тада нису имали сличне уговоре и ако 

промет новца постоји и у другим делатностима Друштва и то је почело да ствара несношљиву 

атмосферу која је резултзирала отказом уговора од стране водича у априлу месецу 2024. 

године. Рекли су да док се не промени руководствао и атмосфера у Друштву, више неће водити 

за Друштво. 

У међу времену у Друштво је стигло овлашћење потписано од стране Председника да два 

члана Друштва у име Друштва могу вршити плаћања, потписивати уговоре и давати овлашћења 

трећим лицима. Све то поред живог Потпредседника и УО, којима ако се ово овлашћење 

погледа, није остало скоро ништа од Статутом предвиђених ингеренција. Председник може 

поверити лицу изван УО да обави одређени посао у одређеном времену а не може дати тако 

широка овлашћења којима не изабраним лицима заправо омогућава да управљају Друштвом. 

Потпредседник је својим дописом све ово ставио до знања и запретио кривичном пријавом 

ономе ко примени такво овлашћење. Уследио је моментални повратак Председника на 

функцију. 

Од тада до 04.01.2025. године, када је Председник на жалост преминуо, ове проблеме нисмо 

успели да разрешимо. 

Драги пријатељи скрећем вам пажњу и на две поражавајуће чињенице за које сам сазнао тек 

када сам 13.01.2025. године преузео председничку дужности. Прво, да је деловодна књига још 

од 2012 године, потпуно против законито исписивана графитном оловком, која се брише 

обичном гумицом.  

На предходној скупштини пет од девет чланова УО на крају скупштине је председнику предало 

потписани предлог за одржавање ванредне изборне скуштине на којем би чланство могло да 

се изјасни о путу којем даље жели да иде. Ово и поред опомена и сталних инсистирања није 

никада стављено на дневни ред. Последица свега је оставка два члана УО и одбијање два 

члана УО да учествују у раду, осим у решавању техничких питања неопходних за опстанак 

Друштва, чиме су себи скратили мандат. Ни ово није дало резултат, што је између осталог 

довело до подношења кривичне пријаве засноване на чл.165 КЗ „ускраћивање права на 

управљање“, од стране потпредседника Друштва М. Марковића.  

После смрти председника, на заједничкој седници УО и НО Друштва донета је одлука, у складу 

са Статутом, о заказивању Редовне и Изборне скупштине друштва, о преносу председничких 

ингеренција на Потпредседника и о попису и примопредаји канцеларије Друштва. 

Надамо се да ће ова скупштина пажљивим законитим радом у интересу Друштва донети 

одлуке које ће омогућити да целокупно чланство без обзира на тренутна не слагања настави 

кретање у будућност у синергији која ће активирати све огромне потенцијала неше Авале. 

 

 

ПОТПРЕДСЕДНИК 

Милорад Марковић 


